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AWD Česká republika se přejmenovala na 
Swiss Life Select. Stalo se to již 8. dubna a 
podle vedení společnosti jde o logický krok, 
jak poskytovat švýcarskou kvalitu finančního 
poradenství i v tuzemsku. V tomto jí držíme 
palce. Avšak vše má dvě stránky a i změna 
názvu u nás vyvolala pochybnosti, jestli se 
AWD nechce odstřihnout od své nedávné his-
torie, kdy v Německu a 
Rakousku čelila nepří-
jemným kauzám. 

Na toto téma jsme 
zpovídali generálního 
ředitele Swiss Life Select 
Martina Valacha. O tom, 
že zvyk je železná košile svědčí i to, že během 
rozhovoru často používal dřívější název. Nové 
jméno zkrátka ještě neměl zažité. 

Přejmenování firmy však není žádnou vzác-
ností. Loni tento krok podnikla i finančně-po-
radenská společnost Tilea Finance, která se 
z právních důvodů musela přejmenovat z Infia 
– Intelligent Financial Assistance. Podobnost 

s jedním nejmenovaným brokerpoolem není 
jen čistě náhodná, byť to v předchozím případě 
nebyl s největší pravděpodobností úmysl. Před 
lety se změnil i název poradenské společnosti 
Partners. Vzhledem k tomu, že společnost ko-
munikovala svůj celý název jen minimálně, tak 
si takřka nikdo nevšiml, že se z původního 
dlouhého názvu Partners for Life Planning 

stalo Partners Financial 
Services. 
Změnu názvů však nedě-
lají jen finačně-poraden-
ské společnosti. Před lety 
měnilo název i  několik 
bank. GE Capital Bank 

se změnila na GE Money, Českomoravská 
hypoteční banka se zkrátila jen na Hypoteční 
banku. 

Někdy však může přejmenování firmy nést 
hořkou pachuť maskování něčeho nekalého. 
Z minulosti lze zachytit nejeden případ, kdy se 
společnost rozhodla změnit název jen proto, že 
si zkazila jméno neférovým jednáním. 

AWD ČR se loučí, přichází Swiss Life Select 
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AKTUÁLNĚ 

MF zhoršilo odhad vývoje ekono-
miky, letos čeká stagnaci 

Ministerstvo financí mírně zhoršilo odhad 
vývoje ekonomiky v letošním i příštím roce. 
Letos by měl HDP stagnovat a příští rok 
stoupnout o 1,2 %, uvedlo MF v nové makro-
ekonomické prognóze. Ještě v lednu úřad 
odhadoval růst letos o 0,1 % a v roce 2014  
o 1,4 %. Případný očekávaný vývoj se přitom 
může zhoršit, uvedl mluvčí ministerstva On-
dřej Jakob. Hlavním rizikem pro odhady je 
vývoj v eurozóně, kam plyne většina českého 
exportu. MF totiž očekává, že ekonomika 
eurozóny letos klesne o 0,3 %. 

Země EU se dohodly na společném 
bankovním dohledu 
Členské země Evropské unie se jednomysl-

ně dohodly na zavedení společného bankovní-
ho dohledu, který je základním kamenem 
plánované bankovní unie. Potvrdily tak kom-
promisní dohodu, které bylo již dříve dosaže-
no v Evropském parlamentu. Informovala o 
tom agentura DPA. Společný bankovní dohled 
začne fungovat v příštím roce a na starosti ho 
bude mít Evropská centrální banka. Jedním z 
jeho cílů je zvýšit důvěru klientů v evropské 
banky. Dozor ECB se má vztahovat na eu-
rozónu a její banky. Přistoupit k němu ale 
budou moci i další země, pokud budou mít 
zájem. Český premiér Petr Nečas již koncem 
loňského roku uvedl, že ČR se zatím k jednot-
nému bankovnímu dohledu nepřipojí, protože 
pro takovýto krok nemá důvod. 

Bankéř se vzdal části platu 
Herbert Stepic, generální ředitel Raiffeisen 

Bank International, se vzdal 2 milionů eur ze 
svého loňského ročního platu, který včetně 
odměn činil 4,9 milionu eur. Podle jeho slov 
jde o jeho příspěvek na úsporná opatření, která 
v celé bankovní skupině nyní probíhají. Vráce-
ní platu okomentoval slovy: „Takový roční 
plat není v souladu ani s mými vlastními po-
stoji, ani s žebříčkem hodnot bankovní skupi-
ny Raiffeisen.“ 

Zeman podepsal sjednocení sazeb pojistného pro muže a ženy 
Prezident Miloš Zeman podepsal novelu zákona o pojiš-

ťovnictví, která sjednocuje sazby pojistného pro muže a 
ženy u nově uzavíraných smluv s pojišťovnami a penzijní-
mi fondy. Změnu zákona a sjednocení sazeb si vynutilo 
rozhodnutí Soudního dvora EU, podle něhož jsou nižší 
pojistné sazby pro ženy v rozporu s principy rovného za-
cházení s muži a ženami. Podle dříve uzavřených smluv 
ženy platí nižší pojistné než muži. 

Swiss Life: Zájem o II. pilíř mají nyní čtyři procenta Čechů 
Na 4,3 % Čechů starších 18 let má aktuálně zájem vstoupit do II. pilíře penzijního systému. Na 

konci února byl tento typ spoření na penzi zajímavý pro 3,9 % Čechů. Vyplývá to z průzkumu 
poradenské firmy Swiss Life penzijní barometr, který pravidelně každý měsíc mapuje zájem Čechů 
o II. pilíř. Za první tři měsíce vstoupilo do II. pilíře penzijního systému 22 375 lidí. V březnu při-
bylo 8871 klientů, tedy skoro stejně jako v únoru. Penzijní společnosti přitom očekávaly, že do 
druhého pilíře vstoupí do konce června asi půl milionu lidí. Malý zájem podle nich souvisí s nega-
tivní kampaní, která je proti reformě vedena ze strany levice a odborů. Nicméně očekávají, že ve  
2. čtvrtletí počet klientů výrazně stoupne, řada lidí prý rozhodnutí odkládá na červen. 

Aplikace Pojišťovna přináší další funkcionality pro motoristy 
Česká pojišťovna představila na jaře roku 2011 jako první tuzemská pojišťovna mobilní aplikaci, 

která je určena pro chytré telefony s operačními systémy Android a iOS. Nynější aktualizace na 
verzi 6.0 nabízí nové funkce zejména v části věnované nahlášení škody z autopojištění, jako napří-
klad možnost vyhledání prohlídkových míst či smluvních servisů. Aplikace je k dispozici zdarma  
v App Store společnosti Apple (pro telefony iPhone) a v Google Play (pro telefony s Androidem). 
Aplikace Pojišťovna se ve verzi 6.0 v sekci „Nehoda“, kde již nyní klienti mohou škodu zdoku-
mentovat, nahlásit a rovněž zažádat o odtah nebo náhradní vozidlo, rozrostla o nové funkcionality. 
„Připravili jsme pro uživatele možnost vyhledání prohlídkových míst a také smluvních servisů. To 
vše se zobrazením na mapových podkladech a se všemi důležitými informacemi, jako je například 
otevírací doba,“ vysvětluje novinky Jiří Randák, ředitel útvaru internetového prodeje ČS. 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
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ZE ZAHRANIČÍ 

OECD: Ekonomický růst oživuje  
ve většině předních ekonomik  

Ekonomický růst oživuje ve většině průmys-
lových zemí, včetně eurozóny. Hlavním tahou-
nem jsou Spojené státy. Oznámila to Organi-
zace pro hospodářskou spolupráci a rozvoj.  

Souhrnný předstihový indikátor zahrnující 
33 členských zemi OECD v únoru stoupl na 
100,5 bodu z lednových 100,4 bodu. Zůstal 
tak mírně nad dlouhodobým průměrem, který 
činí 100 bodů. Index je ukazatelem vývoje 
ekonomické aktivity v příštích měsících. 
Podle zprávy OECD růst posiluje v Japonsku 
a oživuje v Číně. Zlepšil se výhled pro Itálii a 
Francie se stabilizuje. Slabý růst však stále 
zůstává v Indii. Dílčí index pro eurozónu stou-
pl o 0,2 bodu na 99,9 bodu. Index pro Francii 
mírně vzrostl, což naznačuje, že ekonomický 
růst v zemi již dále neklesá. V Německu eko-
nomika oživuje, napsala agentura Reuters.  

Ministři financí eurozóny schválili 
záchranný úvěr pro Kypr 

Ministři financí eurozóny podpořili záchran-
ný úvěr pro Kypr. O tříletém záchranném 
úvěru v objemu 10 mld. eur od eurozóny a 
MMF teď budou rozhodovat parlamenty  
v několika zemích platících eurem včetně 
Německa a Finska, aby plán mohl vstoupit  
v platnost. Evropská komise mezitím uvedla, 
že se pokusí pomoci kyperské ekonomice 
vrátit se k růstu prostřednictvím lepšího využí-
vání peněz z evropských fondů. Záchranný 
fond eurozóny z celkové částky poskytne  
9 miliard, MMF dodá miliardu eur. Kypr si 
pak ještě vlastními silami obstará dalších  
13 mld. eur. V rámci dohody bude muset zaba-
vit část vkladů v kyperských bankách nad  
100 tisíc eur. Kypr už dříve oznámil, že bude 
na záchranu před bankrotem potřebovat až  
23 mld. eur. Dosud se přitom počítalo s část-
kou 17,5 mld. eur.  

BANKY 

KAPITÁLOVÝ TRH 

Majitel pražské burzy jedná o spolupráci s varšavskou burzou 
Skupina CEE Stock Exchange Group, která zahrnuje například akciové burzy ve Vídni a Praze, 

jedná o posílení spolupráce s varšavskou burzou. Oznámila to firma, jež kontroluje také akciové 
trhy v Budapešti a Lublani. „V této fázi se zkoumají všechny strategické možnosti a způsoby spo-
lupráce,“ upozornila společnost. Zdroj agentury Reuters již dříve uvedl, že burzy ve Vídni a Varša-
vě jednají o možné fúzi. Dodal však, že rozhovory jsou pouze předběžné a nemusí nezbytně vést  
k dohodě. Burzy ve Varšavě a Vídni jsou největšími akciovými trhy ve střední a východní Evropě  
z hlediska hodnoty obchodovaných společností. Celková hodnota podniků obchodovaných na bur-
zách skupiny CEE činí 129 miliard eur (3,3 bilionu Kč). Hodnota firem na varšavské burze dosa-
huje téměř 700 miliard zlotých (4,4 bilionu Kč). 

AAA Auto bude vlastní akcie vykupovat do 4. července  
Společnost AAA Auto chce stáhnout své 

akcie z pražské a budapešťské burzy do  
4. července. Odkup začal v pondělí. Nabídko-
vá cena za akcii je v Maďarsku 275 17 forintů 
a v ČR 23,30 Kč.  Podle generální ředitelky 
AAA Auto Group Karolíny Topolové je o ak-
cie vysoký zájem. O stažení akcií rozhodla na 
konci března mimořádná valná hromada. Ná-
vrh podal zakladatel firmy Anthony Denny, 
který aktuálně drží téměř 78 % akcií. Krok 
souvisí s jeho záměrem prodat majoritní podíl 
firmy; strategičtí investoři totiž podle předběžných jednání preferují investici do AAA jako do 
soukromé společnosti.  

Nový fond ČSOB investuje do rozvíjejících se trhů 
Rozvíjející se trhy vedou ke globálním ekonomickém růstu a rozhodně by neměly být opomíje-

ny. Příležitost využilo mnoho nadnárodních společností, do jejichž akcií investuje nový fond Opti-
mum Fund ČSOB Dobyvatelé nových trhů 1, který je pro zájemce k dispozici od začátku dubna. 
Ve stejné době budou mít klienti také možnost investovat do akcií firem ze silných odvětví v rámci 
nového životní pojištění Maximal Invest ČSOB Silných společností 1. Od února navíc mohou 
klienti ČSOB nakupovat vybrané fondy v české měně rychle a bezpečně prostřednictvím svého 
internetového bankovnictví. „Spotřebitelů na rozvíjejících se trzích je příliš mnoho a mají příliš 
velký potenciál na to, abychom je mohli ignorovat. Růst světové populace z 98 % táhne růst počtu 
obyvatelstva v rozvíjejících se zemích, proto nabízejí příležitost, kterou se velké korporace snaží 
využít. Cílem nového fondu ČSOB Dobyvatelé nových trhů 1 je těžit z úspěchu těchto firem a 
přinést investorům nadprůměrné zhodnocení,“ říká Jan Barta, generální ředitel společnosti ČSOB 
Asset Management, investiční společnost. 

ČNB dala povolení Raiffeisen investiční společnosti 
Česká národní banka vydala povolení k činnosti nově vzniklé Raiffeisen investiční společnosti. 

Generálním ředitelem a předsedou představenstva společnosti je Josef Beneš, který vede Raiffeisen 
penzijní společnosti. Raiffeisen investiční společnost se na počátku své činnosti zaměří především 
na nabídku podílových fondů pro retailové klienty, postupně převezme i správu důchodových  
a účastnických fondů Raiffeisen penzijní společnosti. „První produkty v oblasti podílových fondů 
chceme představit v nejbližších týdnech,“ uvedl Beneš. Raiffeisen investiční společnost spolu  
s Raiffeisen penzijní společností zajistí komplexní nabídku banky u investičních a penzijních pro-
duktů. Představenstvo společnosti doplňují Martin Vít a Michal Ondruška. Raiffeisen investiční 
společnost je stoprocentní dceřinou společností Raiffeisenbank. 

Finančním ředitelem roku  
je Patrik Choleva ze Skansky 

Finančním ředitelem roku 2012 se stal Pa-
trik Choleva ze společnosti Skanska, informo-
val Klub finančních ředitelů (CFO Club), 
který uděluje ocenění pro finanční manažery 
působící v Česku každoročně. Nominováno 
bylo osm finančních ředitelů. Choleva, který 
je také místopředsedou představenstva Skan-
sky, zvítězil díky loňským výsledkům společ-
nosti. Na druhém místě skončil Thomas Mer-
ker ze společnosti RWE GasNet, třetí je Libor 
Němeček z Agrofert Holdingu. Talentem roku 
zvolila Rada CFO Clubu Ladislava Jelínka, 
ředitele divize finance Sazky sázkové kancelá-
ře. Rada ocenila především jeho zásluhy na 
finanční restrukturalizaci Sazky, která přinesla 
úsporu provozních nákladů ve výši 1 mld. Kč. 

LIDÉ 

ČBA: Objem bankovních úvěrů se v únoru zvýšil 
Objem bankovních úvěrů se v únoru opět meziročně zvýšil, růst navíc vytrvale zrychluje. Nárůst 

ke konci února činil 4 %, v lednu 3,7 a loni v prosinci 2,4 %. Oznámila to Česká bankovní asocia-
ce. Celkový objem úvěrů ke konci února činil 2,4 bil. Kč. Nahoru ho táhly především hypotéky. 
Objem úvěrů obyvatelstvu se sice opět meziměsíčně snížil, z 1,044 bil. Kč na konci ledna na  
1,043 bilionu v únoru, ale stále je vyšší než loni. Oproti únoru 2012 stoupl letos objem úvěrů oby-
vatelstvu o 3,25 %. „Hlavním tahounem zůstávají hypoteční úvěry,“ sdělil náměstek ředitele ČBA 
Jan Matoušek. Objem hypoték vzrostl o 4,67 %, např. spotřebitelských úvěrů ubylo o 2,07 %. Růst 
objemu úvěrů nefinančním podnikům byl méně výrazný, činil 2,08 %. Vytrvale se podle ČBA 
mírně zvyšuje objem úvěrů zpracovatelskému průmyslu, velkoobchodu a maloobchodu.  



          

Irsku a Portugalsku prodloužena 
lhůta na splacení úvěrů 

Ministři financí eurozóny souhlasili s ná-
vrhem prodloužit o sedm let lhůtu, kterou mají 
Portugalsko a Irsko na splacení úvěrů od Ev-
ropské unie. Krok má oběma zemím pomoci 
vrátit se na mezinárodní dluhopisové trhy. 
Ministři 17 zemí platících eurem o prodlouže-
ní lhůty rozhodli na schůzce v Dublinu. Oče-
kává se, že prodloužení lhůty teď podpoří i 
ministři všech zemí EU. Prodloužení lhůty na 
splacení úvěrů má oběma zemím pomoci ob-
novit prodej dlouhodobých dluhopisů. 

PwC: Na evropské trhy primárních 
emisí akcií se vrací život 

Březnový příliv primárních emisí akcií, za 
nimiž z velké části stojí soukromý kapitál, je 
první známkou oživení na evropských trzích 
IPO. Za 1. čtvrtletí 2013 vzrostla meziročně 
hodnota evropských IPO o 40 % na 3,2 mld. 
eur (asi 82,3 mld. Kč), vyplývá ze studie PwC 
IPO Watch Europe. Nárůst byl tažen zejména 
primární emisí LEG Immobilien na Deutsche 
Börse. Zatím největší IPO letošního roku vy-
neslo 1,2 mld. eur. Další vzpruhou pro evrop-
ské trhy primárních emisí byly londýnské IPO 
nemovitostní Countrywide a pojišťovací Esu-
re, které dohromady vynesly více než 0,9 mld. 
eur. Zařadily se tak mezi pět největších evrop-
ských primárních emisí v tomto čtvrtletí. Mo-
hou tak podle PwC připravit cestu dalším IPO, 
za nimiž stojí soukromý kapitál. A již na po-
čátku dubna na ně navázal výrobce kabeláží 
HellermannTyton v Londýně a výrobce diářů 
Moleskine, který byl přijat k obchodování  
v Itálii. Emise firem vlastněných soukromým 
kapitálem se v 1. čtvrtletí podílely na celko-
vých výnosech evropských IPO 28 %, v Lon-
dýně dokonce 47 %.  

Rusko souhlasí s půjčkou Kypru 
Rusko se rozhodlo restrukturalizovat úvěr 

2,5 mld. eur (přes 64 mld. Kč), který v roce 
2011 poskytlo Kypru, a přispět tak k řešení 
kyperských dluhových problémů. Uvedl to 
podle televize RT ruský prezident Vladimir 
Putin. Kypr požádal o prodloužení splatnosti 
úvěru a o snížení úrokové sazby. Podle ruské-
ho ministra financí Antona Siluanova zname-
nají restrukturalizační požadavky Kypru odpis 
10 % dluhu. 

Rakousko chce omezit bankovní 
tajemství 

Rakousko chce v rámci boje EU proti daňo-
vým únikům omezit bankovní tajemství u kont 
cizinců. Podle agentury APA to prohlásil ra-
kouský kancléř Werner Faymann. Rakousko  
s Lucemburskem dosud odmítaly prolomit 
bankovní tajemství jako poslední země EU. 
Lucembursko ale s jednáním o sdílení dat  
o účtech obyvatel z jiných unijních států sou-
hlasilo před týdnem. „Budeme vyjednávat 

Zájem o úvěry stavebních spořitelen ve čtvrtletí stoupl 
Stavební spořitelny poskytly během 1. čtvrtletí úvěry za 9,8 mld. Kč, což je meziroční nárůst  

o 7 %. Naopak nižší zájem spořitelny zaznamenaly o uzavírání nových smluv včetně navýšení 
cílových částek. Vyplývá to z výsledků spořitelen. Celkově spořitelny uzavřely letos téměř 130 ti-
síc nových smluv o stavebním spoření včetně navýšení cílové částky. Za stejné období loni to bylo 
téměř 155 tisíc smluv. Vyšší počet smluv letos uzavřela jen Raiffeisen stavební spořitelna. V přípa-
dě úvěrů pokles zaznamenaly Modrá pyramida, Raiffeisen stavební spořitelna a Wüstenrot staveb-
ní spořitelna. Za celý loňský rok stavební spořitelny poskytly úvěry za 43,7 mld. Kč, což je mezi-
roční pokles o 9 %. Celkově stavební spořitelny uzavřely loni zhruba 580 tisíc smluv včetně navý-
šení cílové částky, předloni to bylo přes 685 tisíc.  

Aplikace ČSOB a Era smartbanking získává další ocenění 
Po prvenství v anketě Mobilní aplikace roku 2012 vítězí ČSOB a 

Era smartbanking také v soutěži Microsoft Awards 2013, konkrétně 
v kategorii Moderní aplikace pro Windows 8 a Windows Phone 8. 
Smartbanking od ČSOB a Ery je vůbec první bankovní aplikace na 
českém trhu dostupná pro operační systém Windows 8 a Windows 
RT.  „Každé takové ocenění je pro nás velkým závazkem a motiva-
cí do další práce. Tento moderní způsob ovládání účtů používá čím 
dál tím více lidí, a proto v ČSOB neustále sledujeme moderní tren-
dy, abychom co nejvíce vyhověli přáním a požadavkům našich 
klientů. Myslím si, že tímto vítězstvím potvrzujeme dlouhodobě 
vysokou úroveň kvality nejen ČSOB a Era smartbankingu, ale také 
inovativnost a modernost našich služeb jako celku,“ říká Jan Vimr, 
výkonný manažer Vývoje finančních služeb ČSOB a Ery. 

Raiffeisenbank nabízí další emisi garantovaných certifikátů 
Raiffeisenbank nabízí další emisi garantovaných certifikátů, jejichž podkladovým aktivem je koš 

světových akcií firem vyplácejících zajímavé dividendy. Garantované certifikáty klientům nabízejí 
záruku návratnosti nominální hodnoty v době splatnosti produktu, zároveň však mohou získat zají-
mavější výnos. 

Akční novinky Sberbank u hypotečních úvěrů  
Sberbank CZ pokračuje s akční nabídkou „Bydlení bez starostí“ již za 2,89 % p.a. a představuje 

jarní novinky, které vylepšují podmínky u hypotečních úvěrů. Až do 30. dubna 2013 si Sberbank 
CZ pro klienty připravila akční jarní nabídku nazvanou Bydlení bez starostí, u které banka garantu-
je poplatek ve výši 1 Kč za poskytnutí úvěru. Tato nabídka platí pro všechny typy standardních 
hypotečních úvěrů a pro nabídku standardních amerických hypoték a konsolidací. U všech nově 
sjednaných hypoték navíc Sberbank nevybírá poplatek za vedení úvěrového účtu. Další novinkou 
od 5. dubna 2013 je výrazné snížení sazby u refinancování do 100 % hodnoty nemovitosti. Tato 
sazba se nově snižuje o 0,5 procentního bodu. U hypoték se splatností do 10 let se sazba snižuje na 
3,99 % a u hypoték se splatností nad 10 let jde nově o sazbu 4,29 %. Tato nabídka platí také pro 
100% refinancování bez doložení příjmu při dosavadním bezproblémovém splácení (30 měsíců od 
podpisu smlouvy) a kromě občanů ČR ji navíc mohou využít například také občané Slovenska, 
Rakouska, Německa či Polska s přechodným nebo trvalým pobytem v ČR. 

Era účty s dárkem navíc  
Na všech Era finančních centrech a obchodních místech České pošty startují Dny plné dárků, 

které budou probíhat až do 28. dubna. Každý, kdo si v tomto období založí některý z účtů u Ery, 
dostane jako dárek originální deštník v designu Era platebních karet. Za aktivní využívání zřízené-
ho účtu získá klient navíc finanční bonus v hodnotě 150 Kč. Ke každému nově založenému účtu  
klient získá službu Era info na tři měsíce zdarma. Tato služba poskytuje dokonalý přehled o pohy-
bech na účtu formou e-mailových nebo SMS zpráv.  
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Hampl: Ekonomika je utlumená, inflační tlaky nejsou zřetelné 
Růst spotřebitelských cen je i přes změny nepřímých daní, hlavně daně z přidané hodnoty, nižší, 

než očekávala ČNB. Makroekonomické prostředí je utlumené a inflační tlaky nejsou zřetelné. 
Poslancům z rozpočtového výboru to řekl viceguvernér ČNB Mojmír Hampl. Výbor projednával 
zprávu o měnovém vývoji za 2. loňské pololetí a poslanci ji vzali na vědomí. Většina makroekono-
mických ukazatelů se podle Hampla vyvíjela hůř, než se očekávalo počátkem roku 2013. „Čísla, 
která chodí z reálné ekonomiky, zatím ukazují, že poskakujeme po dně, ale je otázka, jak dlouho to 
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společně s Lucemburskem,“ řekl Faymann. 
Vicekancléř Michael Spindelegger zdůraznil, 
že automatická výměna bankovních informací 
neznamená, že všechny úřady budou mít pří-
stup ke každému rakouskému účtu. Podle něj 
se novinka rakouských vkladatelů nedotkne. 

Slovinsko čelí tvrdé bankovní krizi 
Slovinsko čelí tvrdé bankovní krizi kvůli 

nadměrnému riskování, špatnému řízení stát-
ních bank a nedostatečnému dohledu. Uvedla 
to OECD. Slovinsko je jedinou postkomunis-
tickou zemí EU, která odmítla zprivatizovat 
většinu bankovního sektoru. To vedlo k poli-
tickému vměšování, chybám v řízení bank a 
katastrofální úvěrové politice. Slovinsko by 
podle OECD mělo životaschopné státní banky 
zachránit a prodat je do soukromých rukou. 
OECD předpověděla, že slovinská ekonomika 
letos klesne o 2,1 %. Slovinský veřejný dluh 
se od roku 2008 více než zdvojnásobil na  
47 % HDP. Podle OECD má Slovinsko nej-
horší hospodářské vyhlídky z jejích členských 
zemí, protože čelí nejistým nákladům na zá-
chranu svých bank, slabé poptávce v eurozóně 
a růstu výdajů na správu dluhu.  

Burzy ve Vídni a Varšavě  
prý jednají o fúzi 

Akciové burzy ve Vídni a Varšavě vedou 
předběžná jednání o možné fúzi. Agentuře 
Reuters to řekl zdroj blízký rozhovorům. Ví-
deňská burza je součástí skupiny CEE Stock 
Exchange Group. Ta kontroluje i akciové trhy 
v Praze, Budapešti a Lublani. Burzy ve Varša-
vě a Vídni jsou největšími akciovými trhy ve 
střední a východní Evropě z hlediska hodnoty 
obchodovaných společností. Mluvčí rakouské 
burzy uvedla, že její podnik má zájem o urči-
tou formu spolupráce, ale neposkytla žádné 
podrobnosti. Varšavská burza se k informacím 
o jednáních odmítla vyjádřit. 

Moody's: Portugalské banky  
potřebují další miliardy eur  

Portugalské banky potřebují dalších zhruba 
8 mld. eur (asi 207 mld. Kč) na posílení kapi-
tálu. Uvedla to mezinárodní ratingová agentu-
ra Moody's Investors Service, která se opírá  
o konzervativní zátěžové testy portugalského 
bankovního systému. Analytici tvrdí, že kvůli 
vleklé hospodářské recesi je objem nespláce-
ných pohledávek vyšší, než se čekalo. 
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poskakování může trvat,“ podotkl. Připomněl, že březnová meziroční inflace zůstala na 1,7 %, což 
bylo o 0,3 bodu pod odhadem centrální banky. Podle prognózy ČNB se celková inflace letos bude 
pohybovat kolem inflačního 2% cíle, po odeznění vlivu daní klesne v příštím roce mírně pod cíl. 

Státní dluh stoupl na 1,716 bilionu Kč 
Státní dluh České republiky se v 1. čtvrtletí zvýšil o 48 mld. Kč  na 1,716 bil. Kč, informovalo 

MF. Na každého Čecha tak připadá dluh přes 163 tisíc Kč. Dluh stoupl především kvůli navýšení 
rezervy na splátky emisí dluhopisů ve zbytku roku. Za posledních 12 měsíců stát zvýšil svůj dluh  
o 103 mld. Kč. Během roku 2012 státní dluh stoupl o 168 mld. Kč na 1,668 bil. Kč. Podíl státního 
dluhu na hrubém domácím produktu je nyní podle MF 44,8 %. 

MF je připraveno rozšířit využití stavebního spoření na školné 
Pokud stát zavede školné na vysokých školách, je ministerstvo 

financí připraveno okamžitě rozšířit možnost využití státní pod-
pory stavebního spoření na školné. Na semináři k novele zákona 
o stavebním spoření v Poslanecké sněmovně to řekl náměstek 
ministra financí Radek Urban. Předseda Asociace českých sta-
vebních spořitelen Vojtěch Lukáš řekl, že podle názoru asociace 
nemusí jít jenom o školné nebo zápisné, ale i o náklady na studi-
um. „V momentu, kdy bude schváleno školné, rozšiřujeme úče-
lovost státní podpory stavebního spoření na možnost hrazení 
školného. Ten návrh je po dohodě s ministerstvem školství u nás 
připraven,“ řekl Urban. Vláda v novele zákona navrhuje mj. 
zavést účelovost státní podpory stavebního spoření. Šlo by ji 
využít pouze na bydlení či na spoření na stáří. Lukáš řekl, že 
zavedení účelovosti stavební spořitelny respektují, protože toto 
opatření nemá fatální dopad na funkčnost stavebního spoření. Varoval ale před nárůstem adminis-
trativy, která se podle něj zvýší asi desetkrát. Stavební spořitelny budou podle něj muset kontrolo-
vat účelovost státní podpory nejen u poskytovaných úvěrů, ale i u končících smluv. 

CRIF: Češi si loni půjčili 1,37 bilionu korun 
Lidé si v Česku v roce 2012 půjčili celkem 1,37 bil. Kč, což bylo o 67 mld. více než předloni. 

Úvěr mělo 2,9 mil. Čechů, počet úvěrových smluv činil 5,7 mil. Vyplývá to z údajů Bankovního a 
Nebankovního registru klientských informací, které zveřejnila společnost CRIF – Czech Credit 
Bureau, která oba registry provozuje. Objem dlouhodobých úvěrů, tedy hypoték a úvěrů ze staveb-
ního spoření včetně překlenovacích úvěrů, loni stoupl o 56 mld. na 1,019 bil. Kč. Počet klientů 
majících dlouhodobé úvěry vzrostl meziročně o 13 %, tedy o 70 tisíc lidí. Půjčovali si ale nižší 
částky. Průměrná výše dlouhodobého úvěru klesla o 104 tisíc Kč na 1,6 mil. Kč.  

Rozpočtový výbor doporučil schválit změnu zákona o ČNB 
Sněmovní rozpočtový výbor doporučil Sněmovně, aby schválila novelu zákona o České národní 

bance, která kromě jiného mění rozsah činnosti centrální banky. Nově by měla pečovat i o finanční 
stabilitu a bezpečné fungování finančního systému v Česku. Výbor doporučil vložit do novely 
některé změny, které například umožní ČNB, aby na základě dohody s ministerstvem financí in-
vestovala jeho peníze na finančním trhu. Výbor doporučil odložit účinnost zákona na 1. července. 

Česká bankovní asociace zhoršila odhad vývoje ekonomiky 
ČBA ve své aktualizované prognóze letos očekává pokles ekonomiky o 0,2 %, zatímco v lednu 

předpovídala stagnaci. Oživení by mělo nastat v roce 2014, kdy by podle ČBA měla ekonomika 
růst o 1,8 %. „Základní pohled na ekonomický vývoj v letošním roce se nemění. I nadále výhled 
očekává obrat ekonomiky ve 2. pololetí 2013 a růst HDP v roce 2014,“ uvedli zástupci ČBA. 

Vznikne pracovní skupina k trhu práce 
V rámci Národní ekonomické rady vlády vznikne nová pracovní skupina zabývající se pracov-

ním trhem. Garantem pracovní skupiny bude člen NERV Daniel Münich. Půjde tak o 11. pracovní 
skupinu rady.  „Český trh práce je na tom v rámci Evropské unie velmi slušně, ale přesto se musí-
me potýkat s dopady dlouhodobé stagnace evropské ekonomiky. Musíme se tedy zaměřit na struk-
turální změny na trhu práce, stejně jako na krátkodobé kroky k podpoře zaměstnanosti,“ uvedl ke 
vzniku skupiny premiér Petr Nečas.  
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